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BETREFT  
Beantwoording artikel 41 vragen DH HvH GL CU over 
zwemvaardigheid 

 
Geachte raadsleden, 
 

 

Op 12 februari 2024 hebben de fracties van Democraten Hilversum, Hart voor Hilversum, GroenLinks en 
ChristenUnie (hieronder cursief) vervolgvragen gesteld op basis van artikel 41 van het Reglement van 
Orde over zwemvaardigheid. Met deze brief worden deze vragen beantwoord. 
 
1. Concluderend dat afgenomen zwemvaardigheid een feit is: Hoe beoordeelt u de afgenomen 

zwemvaardigheid? Vindt u dat de zwemvaardigheid in onze waterrijke regio groter zou moeten zijn? 
Vooral jonge nieuwkomers lopen een risico. 
Het college hecht grote waarde aan het belang van goede zwemvaardigheid van Hilversummers. Een 
afname van zwemvaardigheid vinden wij een ongewenste situatie. Ouders/verzorgers hebben een 
belangrijke taak om de zwemvaardigheid van hun kinderen verder te bevorderen. 
Wij zien dat dit in de praktijk om diverse redenen niet altijd eenvoudig is. Daarom nemen we als 
gemeente Hilversum hier ook onze verantwoordelijkheid in. Wij kennen in Hilversum een 
zwemvangnet voor kinderen van de groepen 6, 7 en 8 om te zorgen dat er geen kinderen van de 
basisschool hoeven te gaan zonder A-diploma. Voor minder draagkrachtige ouders van kinderen in 
groep 3 wordt vanuit het kindpakket de zwemles voor het A-diploma door onze gemeente bekostigd 
via de Jeugdfonds Sport en Cultuur constructie. 

 
2. Zijn scholen bereid om bewegingsuren in te zetten voor zwemlessen? 

Zo ja, wat zijn dan de hieraan verbonden kosten voor de gemeente? 
Op 12 en 15 februari 2024 heeft het Rijk in de commissie Volksgezondheid, Welzijn en Sport en in de 
Tweede Kamer gesproken over het herinvoeren van het schoolzwemmen (zie bijlage 1). De reactie 
hierop vanuit het onderwijs was de volgende: “Wij staan hier niet om te juichen”. Deze reactie heeft 
alles te maken met de prioriteiten die liggen bij de vakken taal, rekenen en burgerschap. Verder 
spelen het lerarentekort en de grote tijdsinvestering voor het schoolzwemmen (les- en vervoerstijd) 
een grote rol om tegen de herinvoering van het schoolzwemmen te zijn.  
 



 

 

Het structureel aanbieden van diplomazwemmen is geen onderdeel van het curriculum voor 
bewegingsonderwijs. Er moet voldoende aandacht en tijd besteed kunnen worden aan de twaalf 
leerlijnen bewegingsonderwijs die vallen onder de kerndoelen.  
Vanuit de normering bewegingsonderwijs blijkt dat het schoolzwemmen, met het doel om een 
diploma te behalen, door landelijke regelgeving wordt afgewezen (zie bijlage 2).  
Ten aanzien van de kosten is een inschatting voor onze gemeente moeilijk te geven. Op landelijk 
niveau schat men de kosten tussen de 129 en 212 miljoen euro. 

 
3. Als de organisatie van meer zwemvaardigheid niet via scholen kan worden georganiseerd, welk ander 

initiatief ziet de gemeente dan voor zichzelf weggelegd? Bijvoorbeeld richting ouders, zwembad of 
sportfonds. 
Ouders met een laag inkomen kunnen in aanmerking komen voor een tegemoetkoming in de kosten 
van de zwemles, zoals staat beschreven bij antwoord 1. Om zwemlessen bereikbaar te houden voor 
huishoudens met een kleinere portemonnee, heeft het college regelingen opgetuigd. Wij voorzien 
hiermee in een behoefte en pakken als gemeente onze rol om ondersteuning te bieden. De inwoners 
worden hierover geïnformeerd via de gebruikelijke gemeentelijke communicatiekanalen, zoals 
sociale media, raadhuis aan huis pagina en de website van de gemeente Hilversum 

 
4. Kinderen die opgroeien in gezinnen met een inkomen tot 130% van het wettelijk sociaal minimum 

kunnen vanaf groep 3 gratis het zwemdiploma A halen. Heeft u zicht op het daadwerkelijk gebruik 
van deze regeling? Zo niet, kunt u dit onderzoeken? 
Wij kunnen u melden dat er gedurende de jaren 2018 t/m 2023 in totaal 265 kinderen gebruik 
hebben gemaakt van deze regeling. 

 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 
 


